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125 Woontransitie - 

Maatschappelijke 
effecten - Jaarlijkse 
doelstelling

D66 Op pag. 14 van het 
meerjarenplan wordt 
bij de beoogde 
maatschappelijke 
effecten aangegeven 
dat er jaarlijks netto 
300 woningen 
bijkomen.  In de 
aangenomen 
startnotitie van de 
woonvisie staat dat 
we tot 2030 
minimaal 3000 
woningen 
bijbouwen. 
Gerekend vanaf 
2023 komt dat neer 
op zo'n 430 extra 
woningen per jaar.  
Hoe is dit verschil in 
doelstellingen te 
verklaren?

Goed en passend 
wonen is belangrijk. 
Het creëren van 
voldoende woningen 
heeft daarom 
urgentie. Onze 
woningbouwambitie 
is een belangrijk 
speerpunt waarmee 
we voor passende 
en geschikte 
woningen kunnen én 
willen zorgen. Dit 
neemt niet weg dat 
we te maken 
hebben met een 
complex speelveld, 
waarin er allerlei 
(externe) 
onzekerheden, zoals 
netcongestie, 
stijgende 
bouwkosten, 
beschikbare 
ambtelijke 
capaciteit, etc. 
spelen. Rekening 
houdende met deze 
onzekerheden 
hebben we beoogd 
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om realistische 
maatschappelijke 
effecten te 
formuleren. Met de 
toevoeging van 300 
woningen per jaar 
bouwen we zowel 
voor de autonome 
behoefte (2000 
woningen tot 2030), 
en houden we 
(deels) rekening 
met het gestelde 
ambitieniveau.

116 MJP Circulaire 
transitie - 
voorkomen is beter

D66 In de strategische 
doelstellingen wordt 
gesproken over 
inwoners die minder 
afval produceren en 
minder bezit 
hebben. Welke 
nieuwe of bestaande 
concrete 
inspanningen 
worden er gedaan 
om een 
gedragsverandering 
(onder inwoners 
maar ook breder) 
richting minder 
consumeren/kopen 

Enerzijds kan dit 
voorkomen worden 
door in te zetten op 
deelinitiatieven. In 
onze
gemeente zien we al 
initiatieven van 
boekenkasten. Sinds 
kort is er ook de 
buurtkast in
Skoatterwald om 
voedselverspilling 
tegen te gaan. Op 
het gebied van 
mobiliteit wordt er
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te realiseren om op 
die manier afval te 
voorkomen?

gekeken naar 
deelauto’s.
Qua inspanning 
willen we inzetten 
op communiceren 
en daarmee 
inspireren van deze
initiatieven die er al 
zijn. Daarnaast 
willen we zelf ook 
nieuwe initiatieven 
faciliteren. In
het verleden heeft 
de gemeente een 
wasbare 
luiercampagne 
gedaan om het 
gebruik van
herbruikbare luiers 
te stimuleren. Een 
nieuwe 
subsidieregeling 
voor wasbare luiers 
is in
voorbereiding.
Aan de 
bedrijvenkant willen 
we bedrijven ook 
inspireren om hun 
verdienmodel te



veranderen – van 
verkoop naar 
verhuur. Op deze 
manier hebben de 
consumenten ook
meer aanbod.
Daarnaast kunnen 
we inzetten op het 
verlengen van de 
levensduur van 
bestaande
producten. Dit kan 
door meer 
producten te 
repareren, hier 
dragen initiatieven 
zoals een
Repair Café aan bij. 
Op dit moment zijn 
deze twee keer per 
maand in de 
Trinitaskerk.
Binnenkort hopen 
we duidelijkheid te 
krijgen over de 
planologische 
mogelijkheden voor
de realisatie van het 
circulair 
ambachtscentrum. 



Hiermee verlagen 
we de hoeveelheid 
te
verbranden afval 
door afgedankte 
spullen en 
materialen langer in 
de keten te 
behouden.
We willen meer 
initiatieven 
faciliteren of 
initiëren, dit hangt 
af van ideeën uit de
samenleving en 
waar energie op zit. 
Hierover gaan we 
nog in gesprek met 
het wijkteam
en de lokale 
partijen. We zien 
hierin ook kansen 
om dit gezamenlijk 
op te pakken met
andere 
programma’s, zoals 
de zorgtransitie.
Het te verbranden 
deel van onze 
hoeveelheid 



huishoudelijk 
restafval wordt 
steeds
kleiner en het te 
recyclen deel wordt 
steeds groter. Dit 
wordt gerealiseerd 
door het
scheidingsgedrag 
van onze inwoners 
en door de 
scheidingsinstallatie 
van Omrin. In 2022
zijn we er 
gezamenlijk in 
geslaagd om 
‘slechts’ 95 
kg/inwoner te 
verbranden. Een
mijlpaal in 
Friesland: geen 
enkele andere 
gemeente is nog 
onder de grens van 
100
kg/inwoner 
gedoken. Per 
inwoner produceren 
we in Heerenveen 



jaarlijks nog altijd 
ruim
500 kg afval per 
inwoner. Zo’n 82% 
van ons 
huishoudelijk afval 
blijft via recycling in 
de
keten, 18% wordt 
verbrand.

113 Meerjarenplanning 
deel 1

D66 1. In dit voorstel 
worden nieuwe 
inspanningen 
benoemd. Welke 
doen we dan niet 
meer?   2. Er wordt 
aangegeven dat er 
nieuwe 
inspanningen 
worden opgepakt, 
deels is echter al 
bestaand beleid, hoe 
verhoud dit 
document zich tot 
reeds aangenomen 
beleid?    3. In een 
eerdere commissie 
hebben wij gevraagd 
naar een update van 
de 

1. Op dit moment is 
nog niet inzichtelijk 
welke inspanningen 
we niet meer doen. 
Dat kan in de verder 
uitwerking van de 
programma’s nog 
wel het geval zijn.  
2. Bestaand beleid 
met bestaande 
inspanningen 
kunnen essentieel 
zijn voor het 
realiseren van 
doelen en maken 
dan onderdeel uit 
van een 
programma.  3.De 
update van de 
investeringsbundel 
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investeringsbundel 
2021. Welke 
investeringen zijn 
onderdeel van dit 
deel 1, welke zijn 
reeds uitgevoerd en 
welke zullen niet 
meer worden 
meegenomen in deel 
2.   4. Hoe gaan wij 
om met eerder 
aangenomen beleid 
wat nu in een 
transitie wordt 
opgenomen. Ook 
wanneer daar 
evaluaties in zijn 
toegezegd. Hoe kan 
de raad daar dan 
haar controlerende 
rol op uitoefenen. 
Welke evaluaties 
worden nog wel op 
de toegezegde tijd 
aangeboden?   5. 
Hoe verhoudt dit 
plan zich tot eerder 
aangenomen beleid 
en visies en nog niet 
eerder aangenomen 
visies en beleid. Zijn 

volgt bij het mjp 
deel 2. Dan ligt er 
een voorstel van het 
college aan de raad 
over de inzet van 
middelen voor welke 
doelen. Op basis van 
dit voorstel kunnen 
we aangeven welke 
voorstellen uit de 
investeringsbundel 
wel en niet worden 
gehonoreerd. Dat 
kan nu nog niet 
want deel 1 gaat 
niet over inzet van 
middelen.  
4.Uitgangspunt is 
dat deze afspraken 
blijven staan  tenzij 
er reden is om dit 
meer in samenhang 
te doen in het kader 
van het programma. 
Dan worden 
hierover nieuwe 
afspraken met de 
raad gemaakt.  5.De 
doelen zij gekoppeld 
aan de transitie  de 
raad beslist. Dit 



dit nieuwe doelen of 
kan nog over de 
gekozen 
onderwerpen 
worden 
gedebatteerd.    6. 
Waar gaan we in 
gesprek over de 
tussentijdse 
mijlpalen en hoe kan 
de raad monitoren 
en bijsturen.

betekent dat over de 
doelen kan worden 
gedebatteerd.  6.In 
het mjp, deel 1 zijn 
resultaten voor de 
raad opgenomen. 
Dit betreft ook de 
monitoring van de 
doelen (mijlpalen. In 
mjp, deel 2 worden 
deze resultaten van 
een planning 
voorzien.


